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Bekymring vedrørende foreløbigt regnskab 2020 – overførsler til 2021

Ældrerådet har på møder den 30. marts og 27. april 2021 drøftet merforbruget på plejecentrene i 2020.

Det bekymrer Ældrerådet at erfare, at det merforbrug, der har været på 6 af kommunens plejecentre som 
følge af øgede personaleudgifter på grund af COVID 19, kommer til at belaste det enkelte plejecenter i 
2021. Dette selvom der ligger en politisk beslutning om ikke at ændre i serviceniveauet.

Året 2020 har været anderledes år, hvor plejecentrene har kæmpet med COVID19, og har haft mange syge 
beboere samt et højt sygefravær blandt personalet, og dette har medført et større forbrug af vikarer. 
Herudover har der været brugt personaleressourcer på sikring og overholdelse af restriktionerne samt brug 
af tid til test m.v.

Af de handleplaner, som de omhandlede plejecentre har udarbejdet fremgår det, at hvis merforbruget skal 
indhentes i 2021, vil det blive nødvendigt at reducere i personaleudgifterne, hvilket vil få betydning for 
bemandingen i hverdagen, da brug af vikarer begrænses ved medarbejdernes fravær. Dette vil så ”gå ud 
over” beboerne, da serviceniveauet vil blive forringet.

Kan vi være dette bekendt over for vores beboere/pårørende og personale på plejecentrene.

Ældrerådet har fået oplyst, at kommunen har modtaget 18 mio. kr. i kommunekompensation fra regeringen 
til ekstraudgifter på grund af CORONA, og er derfor ikke fuldt kompenseret. Ældrerådet håber, at der 
muligvis kommer endnu en kompensation i løbet af foråret, så plejecentrene kan blive fuldt kompenseret.

Ældrerådet finder det rimeligt at plejecentrene kompenseres for de ekstraudgifter, de har måtte afholde, 
og beder Byrådet om at genoverveje beslutningen, så vi kan holde os indenfor den besluttede 
kvalitetsstandard.

Med venlig hilsen

Slagelse Ældreråd

Tonny Korndrup


